
Zápis ze schůze POV ČSV Znojmo, 

 která se konala ve středu 10.4.2024 v 16.00 hod v kanceláři ve Znojmě 

 

Přítomni: Kauer, Pavelková, Antl, Chmelík, Illek, Příkazský, Texl 

Program:   

1) K usnesení a zápisu z řádné schůze VOO ČSV Znojmo 

2) Návrh ZO pro příští plošné vyšetření na MVP 

3) Objednávky léčiva na letní a podzimní ošetření proti varroáze přes CIS 

4) Informace ze schůze RV  

5) K zájezdu na akci Včela!!! do Ostravy x krajské dotace  

6) Diskuze, závěr 

Ad 1) Byly projednány jednotlivé body usnesení, především termíny v části 

„schvaluje“ a „doporučuje se“. Konkrétní úkoly pro následující období jsou 

předmětem dnešního jednání POV. 

Ad2) Petr Příkazský předložil návrh na vyšetření včelstev na MVP v okrese Znojmo 

v následujícím zimním období. Návrh předpokládá plošné vyšetření včelstev 

v tříletém cyklu, čímž se již po několik let daří plošně vyšetřit vždy třetinu stanovišť 

v našem okrese. Tentokrát by se mělo jednat o území ZO Dyjákovice, Hrušovany 

nad Jevišovkou, Šumná, Vranov nad Dyjí a Znojmo, celkem cca 400 vzorků. Tento 

návrh bude za náš okres přednesen na jednání KKV v červnu 2024, kdy proběhnou 

jednání s JMK o financování akce a vypsání výběrového řízení na dodavatele – 

laboratoř. Uvedené ZO mají za úkol vyrozumět o této akci jednotlivé včelaře ve svém 

obvodu, aby počítali se sběrem měli v průběhu prosince 2024. 

Ad3)  Jadnotlivé ZO zadávají průběžně do CISu žádanky léčiv pro letní a podzimní 

ošetření včelstev proti varroáze (nejzazší dohodnutý termín 10.4.2024). Aktuálně 

chyběla pouze žádanka od ZO Jaroslavice, po telefonické výzvě byl požadavek 

tohoto spolku rovněž zanesen do CISu. Hromadnou objednávku léčiva za celý okres 

předáme v elektronické i papírové podobě dodavateli – VÚVč Dol co nejdříve, 

abychom požadované léčivo mohli po výzvě z Dolu okamžitě vyzvednout. Léčivo 

převezme a dovoz zajistí osobně okresní zdravotník M. Kauer a následně vyzve 

jednotlivé ZO k jeho vyzvednutí. Vzhledem k tomu, že se jedná o poměrně velkou 

objednávku a s tím související i vyšší cenu pro jednotlivé ZO, preferujeme úhradu na 

účet okresní organizace. Číslo účtu a variabilní symbol platby obdrží ZO současně 

s výzvou k vyzvednutí léčiva. Doklad o úhradě za léčivo požadujeme předložit při 

jeho převzetí!   

Ad4) Pavel Illek, náš zástupce v Republikovém výboru ČSV, informoval o jednání 

RV, které proběhlo v březnu 2024 v Nasavrkách.  V rámci opravy budovy ČSV 

v Křemencově ulici v Praze byly zatím proinvestovány 4 mil. Kč, další 4 mil. Kč RV 



schválil pro následující stavební práce. Novým členem ÚKK byl zvolen Michal Lysák 

ze ZO Valašské Meziříčí. RV aktuálně hledá nového člena do komise svépomocného 

fondu, M. Kauer v této souvislosti navrhuje za vhodného kandidáta Rosťu Bártu ze 

ZO Znojmo, který by tak měl možnost nasát problematiku ČSV v praktické rovině. 

Dále Ing. Illek informoval o schválení členského příspěvku ČSV na rok 2025 – bude 

stejný jako v r. 2024, tj. 600 Kč na včelaře a 4 Kč na včelstvo. Návrh OO Znojmo na 

vyšší příspěvek svazu na činnost okresních organizací (35 Kč) neprošel, dále 

zůstává na částce 25 Kč na včelaře, což nestačí ani na zajištění základního 

fungování OO v průběhu roku. Aktuálním „hitem“ je výskyt sršně asijské na území 

ČR, v zájmu proventivní ochrany včelstev je nutné provádět monitoring jejího výskytu 

na stanovištích včelstev jednotlivými včelaři a případný podezřelý nález okamžitě 

hlásit na Agenturu ochrany přírody a krajiny ČR. 

Ad5)  Petr Příkazský zhodnotil zdařilou akci OO, což byl zájezd na včelařskou 

výstavu Včela!!! do Ostravy spojený se setkáním s předsedou Včelařského spolku 

Moravy a Slezska, z.s. Ing. Václavem Sciskalou. Petr Příkazský společně s účetní J. 

Pavelkovou provedli odsouhlasení proplacených faktur  a uhrazení účastnického 

poplatku. 

Ad6) Každý včelař má možnost přihlásit se na webu do tzv. portálu včelaře, kde 

najde veškeré důležité informace, které se týkají jeho včelařského provozu.  

Semináře zdravotníků okresních organizací se zástupci SVS v Nasavrkách dne 

26.3.2024 se zúčastnil Jiří Svoboda ze ZO Višňové. Zápis z této akce lze shlédnout 

na našich stránkách www.vcelari-znojmo.cz.  

Dále pokračovala diskuse o možnosti finančně přispět jednotlivými spolky na činnost 

okresní organizace od roku 2025. Na jednotlivých výročních schůzích tuto 

problematiku většina spolků projednala, avšak s nejednoznačným výsledkem.  

Některé spolky promítají atmosféru v ČSV i do této záležitosti a nejsou ochotné na 

činnost OO přispívat (aktuální návrh je 15 Kč na řádného člena ZO). Stávající servis 

okresní organizace jednotlivým ZO je tak pro příští období ohrožen, což v konečném 

důsledku znamená, že by si jednotlivé ZO musely samy např. zajistit vyšetření měli 

na varroázu, MVP, zajistit dovoz léčiva, jednat s JMK o možnosti krajských dotací. 

POV a VOO by se scházely jen v nejnutnějších případech, přičemž fungování 

webových stránek okresní organizace by bylo pozastaveno. Do podzimní schůze 

VOO ČSV v listopadu 2024 máme ještě dostatek času zvážit v jednotlivých spolcích, 

kterou z uvedených cest se od roku 2025 dáme. 

Vzhledem k tomu, že se již naplno rozjíždí včelařská sezóna, bude příští jednání 

POV svoláno až v měsíci srpnu, o aktuálních věcech budou spolky v tomto období 

informovány prostřednictvím mailu. 

 

                                                                                                                                    

Zapsal František Texl      

 

http://www.vcelari-znojmo.cz/

